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1. INLEIDING 
Het college dankt de fracties voor hun bijdrage in eerste termijn. 
Gelet op de wens om de kadernota vóór de zomerperiode te behandelen en het moment van het 
beschikbaar komen van de meicirculaire heeft uw raad niet veel tijd voor bestudering gehad. Het 
tijdschema is ook dit jaar niettemin gehaald en daar kunnen we met elkaar tevreden over zijn. 
 
2. PROGRAMMA’S 
 
2.1 Programma leefomgeving 
 
Omgevingswet 
D66 vraagt zich af wat de omgevingswet voor ons gaat betekenen? En hoe een omgevingsvisie er uit ziet. 
D66 zou graag meer terug zien van hoe we ons voorbereiden op de omgevingswet, hoe we kunnen 
werken in de geest van de omgevingswet en welke good practices er al zijn in den lande. Dit past ook 
goed in de nieuwe vorm van werken volgens de omgevingswet. Dat blijft nu vooral een financieel ding, 
waarbij inzet van ambtenaren op geld wordt gezet, als noodzakelijk nieuw beleid. Ook Olst-Wijhe Nieuw 
Liberaal vraagt in dit verband naar de inzet van nieuwe democratische mogelijkheden met de nodige 
aandacht voor het actief betrekken van de jongeren, zoals is toegezegd. 
Op dit moment wordt gezocht naar een antwoord op deze en andere vragen. Ambtelijk wordt onderzocht 
wat de gevolgen zijn van de Omgevingswet en hoe nieuwe ruimtelijke instrumenten als omgevingsvisie en 
omgevingsplan ingericht kunnen worden. Daarbij wordt ook gekeken naar voorbeelden en hulpmiddelen 
die landelijk beschikbaar zijn of nog komen. Zodra op ambtelijk niveau voldoende duidelijkheid is over de 
verschillende vragen die er nog leven, zal de raad uitdrukkelijk worden betrokken en meegenomen bij de 
discussies, dilemma’s, goede en minder goede voorbeelden die er zijn.  
Daarnaast onderzoeken wij ook op welke wijze we specifieke doelgroepen kunnen betrekken en gaan op 
zoek naar nieuwe, passende vormen van dialoog en interactie. Wij erkennen het belang van de 
betrokkenheid van de toekomstige generatie bij ontwikkelingen in de ruimtelijke omgeving en wij zullen 
daarmee bij de inrichting van participatietrajecten dan ook nadrukkelijk rekening houden.  
De intentie daarbij is om uw raad nauw te betrekken bij het denkproces en de voorbereiding op de 
invoering van de Omgevingswet. Daarvoor is de klankbordgroep omgevingswet uit uw raad ook bedoeld. 
In de voorbereiding maken we onderscheid tussen de introductie van de Omgevingswet en de ontwikkeling 
van de omgevingsvisie. Wij verwijzen verder naar de raadsinformatiebrief over de betrokkenheid van 
jongeren bij dit onderwerp, die op 10 juli in de raad komt. 
 
Bijdrage Omgevingsdienst 
Zowel het CDA als D66 vinden de bijdrage voor de gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst fors. Zij 
vragen om een toelichting. Het CDA vraagt verder of de € 36.600 structureel voor de VTH applicatie 
(Vergunning, Toezicht en Handhaving) extra is.  
De financiële bijdrage aan de Omgevingsdienst is gebaseerd op de omvang van de werkvoorraad die we 
als gemeente inbrengen. Deze werkvoorraad is samengesteld conform wettelijke verplichtingen en 
gemaakte afspraken. Hiermee is er in principe geen ruimte om eigen keuzes te maken in de bijdrage die 
we leveren. Afgesproken is dat de deelnemers in de gemeenschappelijke regeling de werkelijke loonsom 
2018 betalen voor de medewerkers die overgaan naar de Omgevingsdienst. De VTH-taken die straks door 
de Omgevingsdienst worden uitgevoerd, worden hiermee qua loonkosten niet duurder dan dat nu het 
geval is. Wij verwijzen u naar de toelichting in het collegevoorstel, dat op de lijst van ingekomen stukken 
van de raad van 19 juni 2017 was vermeld. 
Omdat we verplicht vanuit de wet VTH moeten omschakelen naar een fysieke Omgevingsdienst hebben 
we daarnaast te maken met extra overheadkosten (o.a. management en huisvesting) die we voorheen in 
de Netwerk-organisatie niet hadden.  
De kosten die samenhangen met het gebruik van de VTH applicatie voor de WABO-taken (VTH applicatie 
voor zowel het milieudeel (project 1) als het Bouw en RO-deel (project 2) (€ 36.600)) zijn extra kosten die 
door onze gemeente hoe dan ook gemaakt hadden moeten worden en zijn niet het gevolg van het 
transitieproces naar de OD.  
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Startersleningen 
De PvdA vraagt of we bereid zijn om het besluit tot afschaffing van de starterslening te heroverwegen. Dit 
mede gelet op de onmiskenbare vergrijzing van onze gemeente. Olst-Wijhe Nieuw Liberaal vraagt 
aandacht voor alternatieve betaalbare woningen voor starters. 
Wij vinden het belangrijk dat jongeren een goede kans krijgen op de woningmarkt. Dat betekent voor 
sommige jongeren een betaalbaar appartement, terwijl anderen het liefst gelijk de stap maken naar een 
betaalbare woning. Wij willen de komende jaren extra inzetten op passende woningbouw voor jongeren. 
De starterslening is beëindigd omdat de spelregels om in aanmerking te komen voor een lening ongunstig 
werden veranderd, waardoor de starterslening niet meer interessant was voor starters op de woningmarkt. 
Inmiddels zijn de spelregels weer bijgesteld in gunstige zin en in dat verband zullen we, zoals eerder 
aangegeven bij het voorstel over de inzet van onze Svn gelden, de mogelijkheid van de herintroductie van 
de Starterslening in beeld brengen (gepland na de zomervakantie). 
 
Blijverslening voor oudere inwoners 
Olst-Wijhe Nieuw Liberaal pleit voor de invoering van de ‘blijverslening’. 
Ook dit wegen wij af bij het voorstel over de inzet van de Svn gelden. Overigens is in gemeenten die deze 
regeling hebben ingevoerd gebleken dat van de regeling spaarzaam gebruik wordt gemaakt. 
 
Grondexploitaties 
Verschillende fracties hebben vragen en zorgen over de grondexploitaties. Voor de opmerkingen over de 
bedrijventerreinen wordt verwezen naar het programma 2.3 Economie. D66 vraagt, nu de economie weer 
aantrekt en bouwkavels in optie zijn genomen, of dit betekent dat de jaarlijks oplopende verliesvoorziening 
weer kan worden afgebouwd. 
Bij het bepalen van een verliesvoorziening voor een grondexploitatie wordt niet alleen rekening gehouden 
met de reeds gerealiseerde kosten en opbrengsten, maar ook met de nog te maken/ontvangen kosten en 
opbrengsten. Als gronden eerder worden verkocht dan verwacht, of als de gehanteerde marktconforme 
grondprijs hoger is dan verwacht of de te maken kosten zijn lager dan verwacht, dan wordt de 
verliesvoorziening verlaagd. Indien gronden later of tegen een lagere marktconforme grondprijs worden 
verkocht of de nog te maken kosten vallen hoger uit dan verwacht, dan heeft dit als consequentie dat de 
verliesvoorziening oploopt. Dergelijke afwijkingen worden halfjaarlijks gerapporteerd via de 
bestuursrapportages en jaarlijks (via jaarrekening) verwerkt in de grondexploitaties. Op dit moment is de 
verliesvoorziening aangepast aan de meest actuele inzichten en verwachtingen. 
 
D66 vraagt zich af wat er na 2030 gebeurt met onze woningvoorraad. Oude en energieslurpende 
woningen zullen steeds moeilijker verkocht worden. De fractie vraagt wat op termijn het effect zal zijn en 
hoe de gemeente daarop wil inspelen. 
De ontwikkeling van de woningbouw laat zich op de langere termijn lastig voorspellen. Gezien de positieve 
ontwikkeling van de Primos prognose voor onze gemeente in de afgelopen jaren, zijn wij optimistisch over 
de woningvoorraad voor de langere termijn. De bestaande woningvoorraad zal daarbij naar onze 
verwachting ook een verbeterslag maken. Belangrijk is het wel om alert te zijn op mogelijke verpaupering 
van wijken, maar de zorg van D66 delen wij op dit moment niet. 
 
De PvdA vraagt hoe wij het tij willen keren met verlieslijdende grondexploitaties. 
De belangrijkste reden voor een groter verlies op woningbouwkavels is het verminderde oppervlak 
uitgeefbaar. In Wesepe is geanticipeerd op de vraag uit de markt en zijn de woningbouwkavels verkleind, 
waardoor deze beter in de markt liggen. Het resultaat hiervan is dat momenteel zeven kavels in optie zijn 
genomen en een rij van vier kavels is verkocht. Bij Zonnekamp Oost is meer ruimte nodig voor kabel- en 
leidingenstroken en voor parkeerplaatsen, waardoor de hoeveelheid uitgeefbare grond (en daardoor de 
grondopbrengst) is verminderd. Bij Noorder Koeslag is sprake van een grotere winst als gevolg van de 
voorspoedige verkoop en marktontwikkelingen. Er is sprake van een gunstige markt. Vanwege het 
voorzichtigheidsprincipe is een deel van de risico’s in de projecten verwerkt. Vanwege deze beide redenen 
is het risicoprofiel naar beneden bijgesteld. Dat de markt aantrekt is positief en het tij zal zeker keren, maar 
daar hebben we niet direct invloed op, wij profiteren daar wel van.  
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Het CDA vraagt hoe nieuwe initiatieven voor het ontwikkelen van projecten en woningen op inbreilocaties 
etc. zich verhouden met het woningcontingent dat ons is toegewezen. 
Op basis van het recent vastgestelde Regionale Woningbouw Programma West Overijssel hebben wij op 
dit moment nog voldoende ruimte om harde plancapaciteit toe te voegen aan onze planvoorraad. Dit jaar 
kunnen we nog ongeveer 120 woningen aan de harde plancapaciteit toevoegen. Dat is voldoende om de 
nu lopende bouwplannen en initiatieven te faciliteren. We gaan aandacht schenken aan de 
woningbouwprogrammering (opgenomen in het bestuurlijke dashboard 2017). 
 
IBOR 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt of wij bereid zijn om met een voorstel te komen over een 
voorlichtingscampagne om onze inwoners te informeren over de IBOR planning en uitvoering? 
Wij erkennen het belang van communicatie. Daarom is er een inwonersvriendelijke flyer rondom de IBOR 
planning en uitvoering gemaakt. Deze flyer wordt tijdens de kernenbezoeken verspreid. De flyer staat op 
de website en in de Huis aan Huis is uitgebreid aandacht hieraan geschonken. Daarnaast lichten wij het 
IBOR plan toe tijdens de kernenbezoeken. 
De PvdA vraagt of het niet correcter was geweest om het voorstel voor uitbreiding van de ambtelijke 
formatie mee te nemen bij de inhoudelijke voorstellen over de IBOR plannen. 
Op het moment dat het IBOR-plan inhoudelijk door uw raad is vastgesteld, was er nog geen duidelijk en 
volledig inzicht in de kwantitatieve en kwalitatieve capaciteit om alle beheer- en beleidsplannen (waaronder 
het IBOR plan) uit te voeren. Na de vaststelling van het IBOR plan is hiervan een analyse gemaakt. Op 
basis hiervan zijn in de Kadernota de consequenties opgenomen. Dus in aanvulling op hetgeen wij in de 
Kadernota hebben vermeld, is de nieuwe opzet van het team Fysieke infrastructuur ook nodig om de 
andere taakvelden binnen het team goed vorm te geven. 
 
Gladheidbestrijding 
De fractie van het CDA vraagt of een verdubbeling van het budget voor de gladheidbestrijding ook 
voldoende is voor strenge winters. 
In de afgelopen jaren is gebleken dat een budget van € 50.000 gemiddeld benodigd is om de kosten voor 
onderhoud materieel, aankoop zout en de uren te kunnen betalen. Bij strenge winters zal er achteraf 
moeten worden bijgeraamd. 
 
Budget voor verkeersveiligheidsprojecten 
De fracties van het CDA, Gemeentebelangen, D66 en PvdA hebben vragen gesteld over het 
aangevraagde budget voor verkeersveiligheidsprojecten, de monitoring van de verkeersveiligheid, 
handhaving op de verkeersveiligheid en de participatie. 
Met het budget willen wij kunnen inspelen op burgerinitiatieven en meldingen over de verkeersveiligheid. 
Tot nu toe moest geld uit beheerbudgetten worden gevonden, dan wel via bestuursrapportages 
bijgeraamd. Daar waar nodig dienen kleinere infrastructurele aanpassingen snel en doelmatig te kunnen 
worden uitgevoerd. Budget in kader van bovenwijkse voorzieningen kennen wij niet meer en het meeliften 
met groot onderhoud is niet altijd mogelijk. Uitvoer van de kleinere infrastructurele maatregelen heeft ook 
de aandacht gekregen van de provincie Overijssel. In kader van de doeluitkering voor verkeer en vervoer 
(DU V&V) worden via het provinciale bestedingsplan 2018 middelen hiervoor gereserveerd. 
Verkeersmonitoring vindt momenteel plaats via het programma van “VIA-Stat online”. VIA is een software 
bedrijf die de ongevalregistraties verzamelt van politie en de verzekeringsmaatschappijen en deze vertaalt 
in jaarrapportages (BLIQ). Aan de hand van blackspots, gemeten rijsnelheden en 
verkeersongevallenregistraties worden aanbevelingen voor mogelijke verbeteringen gedaan.  
Participatie vindt plaats via de overleggen met Plaatselijke Belangen en tijdens de buurtschouwen. Bij 
afzonderlijke vragen worden belangengroepen (Plaatselijke Belangen, VVN, politie en eventueel een 
rijschoolhouder) erbij betrokken. Voor handhaving wordt tijdens ambtelijke verkeerstechnische overleggen 
de aandacht gevraagd. Ook tijdens regulier overleg met de teamleiding van politie wordt hierbij stilgestaan. 
 
Routenetwerken 
De fractie van de PvdA vraagt wie de kosten betaalt voor het verbinden van ondernemingen aan de 
routenetwerken. 
De kosten hiervan worden betaald door de aanvrager. 
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Vervanging van armaturen 
Het CDA vraagt of er zicht is op hoeveel lichtmasten er energiezuinig zijn. 
Deze vraag zullen wij in de komende tijd nog beantwoorden. 
 
2.2 Programma veiligheid 
 
Handhaving verkeersveiligheid 
De CDA-fractie maakt zich zorgen over de handhaving vooral in het verkeer. Zij vindt dat er binnen de 
bebouwde kom meer op snelheid gecontroleerd en gehandhaafd moet worden. 
Binnen de beschikbare politiecapaciteit maken wij met de politie afspraken over het uitvoeren van gerichte 
snelheidsmetingen. Het gaat dan vaak om signalen c.q. knelpunten die via de Plaatselijk Belangen worden 
aangedragen (voorbeelden daarvan zijn Marle, Welsum, Eikelhof en Elshof). Daarnaast voert de politie 
naar eigen inzicht controles uit. Wij zullen ons sterk blijven maken voor gerichte controles die bijdragen 
aan de verbetering van de naleving van de snelheidslimiet. 
 
Inzet van politie op platteland 
De CDA-fractie constateert dat de politie op het platteland grotendeels is wegbezuinigd en doet een 
dringend beroep op ons om in te zetten op meer blauw op straat. 
De vorming van de nationale politie heeft niet geleid tot een bezuiniging van het aantal agenten op het 
platteland. Wij herkennen ons niet in de publicaties over dit thema. De politie van het basisteam IJsselland 
Zuid, waar Olst-Wijhe onderdeel van uitmaakt, is op de voor ons relevante thema’s voldoende op sterkte. 
De wijkagenten en de Boa’s zijn zeer regelmatig op straat te vinden. Op die manier houden ze voeling met 
wat er speelt in de buurt en op straat. Het veiligheidsgevoel van onze inwoners is relatief hoog en onze 
gemeente is ook een relatief veilige gemeente. Meer inzet van politie kan vanuit die achtergrond dan ook 
niet gerechtvaardigd worden. Wel heeft de politiechef van de Eenheid Oost aangegeven dat de 
operationele sterkte om nieuwe thema’s aan te pakken niet altijd voldoende is. Het gaat dan om thema’s 
die niet alleen het platteland aangaan, zoals cybercrime. Ook de recherchecapaciteit behoeft aandacht. 
Dat is wel herkenbaar voor ons en op dat terrein zetten de burgemeesters in de Eenheid Oost en het OM 
zich in om ook voor die thema’s voldoende politiecapaciteit te verkrijgen.  
 
BuurtWhatsAppgroepen 
De CDA-fractie heeft ons gevraagd of de buurtWhatsAppgroepen door ons ondersteund worden en hoe. 
De Plaatselijke Belangen ontvangen een subsidie voor de ontwikkeling van WhatsAppgroepen in hun kern 
of dorp. Bij de start van het project is ervoor gekozen om geen verkeersborden beschikbaar te stellen 
vanwege de mogelijke wildgroei daarvan in de openbare ruimte. Er zijn wel 1000 stickers beschikbaar 
gesteld aan de coördinatoren de WhatsAppgroepen.  
 
Veiligheidsregio IJsselland 
De fractie Olst-Wijhe Nieuw Liberaal vraagt ons nadrukkelijk te kijken naar de kwalitatieve operationele 
effecten van de Veiligheidsregio voor onze inwoners.  
De samenwerking in de Veiligheidsregio heeft tot nu toe goede resultaten opgeleverd. Het 
dekkingspercentage (percentage waarbinnen de brandweer bij een uitruk ter plaatse is) is ruim voldoende. 
Olst-Wijhe is één van de weinige gemeenten, waar een dorpsbrandwacht fungeert en in samenwerking 
met de politie en de consulenten uit het toegangsteam (Wmo) levert de Veiligheidsregio een bijdrage ten 
behoeve van het thema zelfredzaamheid van inwoners. Wij monitoren de resultaten van de 
Veiligheidsregio en zien geen aanleiding om dit nog intensiever te gaan doen. 
 
Inzet politie en Boa’s 
De fractie Olst-Wijhe Nieuw Liberaal vraagt de bezetting van de politie in onze gemeente naast de inzet 
van Boa’s beter te stroomlijnen.  
De aansturing van de Boa’s verloopt via een kwartaalplan, waarin operationele ruimte is voor flexibele 
invulling voor afhandeling van de meldingen die in de week voorafgaand aan de inzet van Boa’s gedaan 
zijn. De politie-inzet wordt in het periodiek overleg afgestemd en vindt plaats via instructie door de 
Operationeel Expert Wijk (OE wijk). Een nieuwe functie bij de Nationale Politie, die sinds 1 maart is 
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ingevuld voor de gemeente Olst-Wijhe. De OE wijk waarborgt dat de inzet van de wijkagenten en 
opsporing aansluiten op de prioriteiten vanuit het veiligheidsbeleid, waaronder de inzet van de Boa’s. 
 
2.3 Programma economie, toerisme en recreatie 
 
Natuurontwikkeling IJsselzone 
De fractie Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt ons of we bereid zijn om met Staatsbosbeheer in gesprek 
te gaan over de mogelijkheden tot natuurontwikkeling in de IJsselzone.  
Wij zijn op dit moment druk doende met de integrale aanpak IJsselfront. Wij hebben u daar tijdens de 
raadsinformatiebijeenkomst op 20 februari 2017 uitvoerig over geïnformeerd. Deze programmatische 
benadering is met name bedoeld om te komen tot een integrale visie en aanpak, waarbij meerdere 
ambities op het gebied van verschillende beleidsvelden bij elkaar komen. Het gaat dan om onder andere 
natuur, recreatie & toerisme, economie, waterveiligheid en fysieke infrastructuur. In dit kader worden 
gesprekken gevoerd met verscheidene instanties, waaronder Staatsbosbeheer. Daarbij merken wij wel op, 
dat het primaat voor natuurontwikkeling in de IJsselzone bij de ‘natuurorganisaties’ ligt. Als gemeente 
willen we ten aanzien van de integrale aanpak vooral regie voeren op het proces en een verbindende rol 
spelen naar de verschillende organisaties en onze inwoners. 
 
Uitbreiding vliegveld Lelystad 
De fractie Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt ons om de mogelijkheden voor Salland en met name Olst-
Wijhe te onderzoeken als het gaat om de uitbreiding van het vliegveld Lelystad. 
De Regio Zwolle start binnenkort met een verkenning van de (economische) kansen van de uitbreiding van 
Lelystad Airport. Zoals bekend participeren wij in dit samenwerkingsverband. Wij wachten deze verkenning 
af en zullen niet zelf een onderzoek hiernaar gaan uitvoeren. Naast de verkenning van de (economische) 
kansen gaat onze aandacht ook uit naar de bedreigingen, de mogelijke geluidsoverlast. Binnenkort 
ontvangt u daarover een raadsinformatiebrief. 
 
Grondexploitatie bedrijventerreinen 
De D66-fractie constateert dat de grondexploitaties een grote kostenpost blijft. Zij vraagt zich af of de 
jaarlijks oplopende verliesvoorziening door de aantrekkende economie kan worden afgebouwd en hoe dit 
zich verhoudt tot de afspraken regionale bedrijventerreinen van de provincie. Ook de PvdA vraagt in dit 
verband hoe wij het tij willen keren met betrekking tot de zorgen over de grondexploitaties van de 
bedrijventerreinen. 
De grootste toename van de verliezen wordt veroorzaakt door het afboeken en uitfaseren van 
bedrijfsgronden. Hiermee is financieel invulling gegeven aan de verwachting dat er sprake is van 
overprogrammering van bedrijventerreinen. Door het verlies nu te nemen, neemt het financiële risico af. 
Samen met de andere gemeenten in West-Overijssel heeft de gemeente Olst-Wijhe met de provincie 
Overijssel deze maand de bestuursovereenkomst “Programmeren Bedrijventerreinen West-Overijssel 
2017-2020” afgesloten. In deze overeenkomst is o.a. afgesproken dat eind 2017 een plan van aanpak 
wordt opgesteld dat gericht is op programmering van maximaal 100% van de lokale behoefte.  
In dat plan van aanpak zullen de maatregelen worden opgenomen waardoor er lokaal concreet meer 
balans bereikt wordt tussen vraag en aanbod bedrijventerreinen. Ook over de resultaten van dit plan van 
aanpak en de eventuele effecten op de grondexploitatie wordt u, op de gebruikelijke wijze, via de P&C 
cyclus geïnformeerd. 
 
Detailhandelsvisie 
De fractie Olst-Wijhe Nieuw Liberaal stelt dat de nieuwe detailhandelsvisie gekoppeld moet worden aan 
een aangepast bestemmingsplan om innovatie en vernieuwing mogelijk te kunnen maken.  
De nog vast te stellen Detailhandelsvisie Olst-Wijhe 2017-2021 schetst sectorale ontwikkelingen en 
beschrijft de faciliterende rol van onder andere de gemeente. In de bestemmingsplannen van Olst en 
Wijhe heeft het kernwinkelgebied de bestemming Centrum. Binnen deze bestemming zijn de volgende 
functies mogelijk: detailhandel, horeca, dienstverlening, kantoren, maatschappelijke voorzieningen, wonen 
in bestaande woningen. Binnen deze geldende bestemmingen in de kernwinkelgebieden is naar onze 
mening al veel mogelijk. Indien er een verzoek komt om af te wijken van het huidige bestemmingsplan dan 
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zullen wij dit op de gebruikelijke wijze planologisch beoordelen met de visie als kader stellend instrument. 
Bovendien werken wij vanuit een “ja, mits houding” bij het beoordelen van ruimtelijke plannen. 
 
De CDA-fractie vraagt of het klopt dat het voorstel om een bedrag van € 2.500 te reserveren voor de 
uitvoering van de detailhandelsvisie een jaarlijks bedrag is. Tevens vragen zij dit bedrag toe te lichten. 
Dit betreft inderdaad de structurele gemeentelijke bijdrage ten behoeve van initiatief en innovatie. Door 
cofinanciering verwacht het college meer middelen te kunnen (laten) inzetten voor dit doel. Daarnaast zal 
o.a. vanuit de provinciale bijdrage in het kader van de retaildeal die we gesloten hebben € 5.000 per 
winkelkerngebied besteed gaan worden aan bijv. een koopstromenonderzoek. Deze middelen kunnen 
eventueel ook voor kennisdeling of andere vormen van samenwerking worden ingezet, afhankelijk van de 
lokale behoefte. 
Ook zullen gemeentelijk inspanningen worden geleverd en middelen worden gereserveerd voor het 
vormgeven van het Platform Vrijetijdseconomie, periodiek overleg met het georganiseerde bedrijfsleven en 
de introductie van een MKB-Nieuwsbrief. Er worden extra ambtelijke uren ingezet voor het faciliteren, 
stimuleren en verbinden van lokale ondernemers(-verenigingen) en deelname aan het cluster Retail van 
de Regio Zwolle. Ook blijven we investeren in aantrekkelijke winkelgebieden d.m.v. IBOR. 
 
Leegstand kernwinkelgebieden 
De PvdA-fractie constateert dat leegstand een groot probleem is en blijft. Zij vraagt ons of we bereid zijn 
om ter zake een extra inspanning te verrichten? Bijzondere aandacht dient hierbij wat de PvdA betreft uit 
te gaan naar de vitaliteit van onze kernwinkelgebieden.  
Met dank aan de inzet van de leegstandscommissie c.q. vitaliteitscommissie heeft onze gemeente op 
basis van het Locatusonderzoek één van de laagste scores leegstaande verkooppunten per 1.000 
inwoners in de provincie Overijssel. Zowel de ondernemersverenigingen, de vitaliteitscommissie c.q. 
leegstandscommissie als de beide centrummanagers blijven voor ons belangrijke samenwerkingspartners. 
Daarbij is het voor ons vanzelfsprekend dat wij over dit onderwerp in dialoog willen blijven met de o.a. de 
Plaatselijke Belangen, ondernemers en vastgoedeigenaren. Gezamenlijke inspanningen moeten zodoende 
leiden tot leefbare kernwinkelgebieden. Mochten er extra (gezamenlijke) inspanningen nodig blijken dan 
treden wij hierover met alle stakeholders en zo nodig met uw raad in overleg. 
In de nog vast te stellen Detailhandelsvisie Olst-Wijhe 2017-2021 besteden wij bijzondere aandacht aan de 
vitaliteit van onze kernwinkelgebieden. Deze visie komt nog voor besluitvorming terug in uw raad. In de 
visie geven wij aan hoe wij de taak- en rolverdeling zien als het gaat om het levendig houden van onze 
kernwinkelgebieden.  
 
Dividend Vitens 
De CDA-fractie vraagt om een toelichting op de dividendopbrengsten van Vitens en de effecten daarvan 
voor de tarieven. 
Door landelijke wetgeving, de Waterwet 2011, en met name de komst van de regeling Weighted Average 
Cost of Capital (WACC), is Vitens beperkt in haar mogelijkheden tot winstmaximalisatie. De WACC legt 
namelijk een beperking op aan de hoogte van het bedrijfsresultaat van drinkwaterbedrijven (en andere 
nutsbedrijven). Eén van de pijlers van het financieel beleid van Vitens is om de tarieven zo laag en stabiel 
mogelijk te houden. De komende jaren zullen de tarieven zo laag mogelijk gehouden worden, maar minder 
stabiel zijn. Wanneer het bedrijfsresultaat het maximaal toegestane overschrijdt, zal dit in het jaar volgend 
op de jaarrekening via tariefsverlaging teruggegeven moeten worden aan de klanten van het bedrijf.  
 
Cittaslow 
De PvdA-fractie vraagt ons of we bereid zijn om ieder beleidsvoornemen te toetsen aan de uitgangspunten 
van Cittaslow. 
Zoals bekend is ons voorstel over dit onderwerp niet door uw raad overgenomen. Ook het amendement, 
waarin uw fractie eerder heeft gevraagd om het gedachtengoed van Cittaslow als toetsingskader te 
hanteren heeft geen meerderheid gehaald. Wij zullen daarom niet ieder beleidsvoornemen gaan toetsen 
aan de uitgangspunten van Cittaslow. We zullen onze beleidsvoornemens toetsen aan het wettelijk kader, 
ons coalitieakkoord en vastgestelde beleidskaders. 
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Ondersteuning evenementen(-organisaties) 
De fractie Gemeentebelangen Olst-Wijhe en de VVD-fractie vragen ons of we bereid zijn om samen met 
de lokale evenementenorganisaties te zoeken naar mogelijkheden om hen te ontzorgen en te ontlasten. 
Daarbij worden verschillende suggesties geopperd (bijv. bijdrage vanuit leefbaarheidsbudget, 
waarderingsbijdrage, verkennen van nieuwe verdienmodellen). 
Wij vinden lokale evenementen belangrijk voor de leefbaarheid. Wij zijn zeker bereid om samen met de 
lokale evenementenorganisaties te zoeken naar mogelijkheden om hen te ontzorgen en te ontlasten. Dat 
doen we al door jaarlijks aan te schuiven bij het evenementenoverleg en daar eventuele knelpunten te 
bespreken en op dit moment voeren wij gesprekken met het stichtingsbestuur van de Wiejese Diekdaegen. 
Onderwerpen die hierbij aan bod komen zijn onder andere leges, subsidie, afvalverwerking, promotie en 
de ondersteuning vanuit de gemeente bij o.a. het plaatsen van dranghekken. Naar aanleiding van deze 
gesprekken willen wij met een voorstel komen, waarin wij aangeven op welke manier we dit evenement en 
ook andere evenementen in onze gemeente, willen gaan ondersteunen. In dit voorstel worden ook de 
suggesties uit de brief van de PvdA-fractie en CDA-fractie over dit onderwerp meegenomen.  
 
2.4 Programma duurzaamheid 
 
Duurzaamheid 
De fractie van het CDA wil een mix van duurzame energie opwekking stimuleren. Inzetten op minder 
energie gebruik door bewustwording, innovatie en beter isoleren. Het CDA is geen voorstander van 
zonnepaneelweiden en verwacht dat we kritisch kijken naar het gebruik van landbouwgronden voor 
zonnepaneelweiden. De fractie van de PvdA vraagt in het verlengde van de opmerking van het CDA om in 
te zetten op minder energiegebruik of we op het thema energiebesparing het voortouw willen nemen.  
Voor de beantwoording van deze vragen verwijzen wij u naar het Koersdocument duurzaamheid, dat in uw 
raadsvergadering van 19 juni jl. uitgebreid is besproken. 
De trias energetica staat in al onze plannen voorop, dus eerst besparen, dan efficiënt inzetten en energie, 
die nodig is, duurzaam opwekken. 
Het thema energiebesparing speelt een belangrijke rol in ons Duurzaamheidsprogramma. Op 
verschillende manieren besteden we hier aandacht aan en nemen we hierin het voortouw: 

- Energieloket 
De ambitie is om in 2020 45% van de eigen woningvoorraad op minimaal niveau label B te hebben 
gebracht. Voor Olst-Wijhe betekent dat 735 woningen (op een totaal van 4594 koopwoningen).

 
 

- Kennispunt Energie (RUD) 
Vanuit het kennispunt Energie zijn middelen beschikbaar (subsidie van de provincie) om tijdens de 
reguliere controles bij bedrijven extra aandacht te schenken aan energiebesparende maatregelen. 
De toezichthouders zijn hiervoor speciaal opgeleid. 

- Routekaart Energieneutrale Kernen 
Deze komt in de raadsvergadering van 10 juli a.s. aan de orde. 

 
De fractie van D66 vraagt ons meer inzet te plegen op het terugdringen van het gebruik van aardgas en op 
de opslag van duurzaam geproduceerde energie, waarbij niet alleen wordt gekeken naar accu’s, maar ook 
naar mechanische of thermische opslag. Daarnaast vindt de fractie dat wij ondernemers moeten 
stimuleren om duurzamer te bouwen en te produceren en dit mee moeten nemen in ons vergunningen- en 
belastingenbeleid. 
Voor de beantwoording van deze vragen verwijzen wij u ook naar het Koersdocument. Voor wat betreft het 
instrument van het belastingbeleid merken wij op dat het voor ons wettelijk niet mogelijk is om 
duurzaamheid te stimuleren door middel van ons belastingenbeleid. 
 
Energievisie 
De fractie van Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt of wij bereid zijn, voorafgaand aan het proces van de 
energievisie, te investeren in het kennisniveau bij onze inwoners, zodat zoveel mogelijk op basis van 
gelijkwaardige kennis over het onderwerp gesproken kan worden. 
Hiertoe zijn wij bereid. Wij vinden gelijkwaardige kennis over dit onderwerp een belangrijk uitgangspunt. 
Kennisoverdracht zal dan ook een onderdeel vormen van het plan van aanpak om te komen tot een 
energievisie en zal in samenwerking met de Energiecoöperatie worden opgepakt. Ook in het plan van 
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aanpak Routekaart Energieneutrale Kernen bestaan de eerste stappen in het komen tot een inzicht in het 
energiegebruik van de kern, de huishoudens en bedrijven, en inzicht in de mogelijkheden om te komen tot 
een besparing dan wel energieproductie. Wij verwijzen hiervoor naar de behandeling van de Routekaart in 
de raadsvergadering van 10 juli. 
De fractie van D66 pleit ervoor dat inwoners zelf mee kunnen schrijven aan de energievisie om hiermee 
het eigenaarschap van de problemen en de oplossingen in handen van de inwoners te leggen. Dit levert 
draagvlak en acceptatie op. Ook Olst-Wijhe Liberaal vraagt aandacht voor draagvlak bij de inwoners. 
Draagvlak en acceptatie zitten als eerste stap in de plannen van de energievisie en het plan van aanpak 
Routekaart. Ook de Energiecoöperatie is zich hier sterk van bewust. Gezamenlijk gaan we hiermee aan de 
slag. Ook hierover verwijzen wij u naar het Koersdocument Duurzaamheid. 
 
2.5 Programma jeugd en onderwijs 
 
Onderwijshuisvesting 

De fractie Gemeentebelangen vraagt ons om de schoolbesturen te verzoeken om tenminste twee 
scenario’s voor de kern Wijhe en twee voor de kern Olst in nauw overleg met de ouders uit te werken. Ook 
het CDA vraagt om meer alternatieven. 
Recent is het voorstel over dit onderwerp van de raadsagenda afgevoerd, omdat dit onderwerp meer 
voorbereidingstijd vraagt. Wij verwachten dat dit onderwerp in het najaar opnieuw kan worden 
geagendeerd op uw raadsagenda. Dat is ook het moment om over dit onderwerp te discussiëren. 
 
Versterking positie ambulante jongerenwerker 
De CDA-fractie vraagt zich af of het preventief werken van de ambulant jongerenwerker uiteindelijk 
kostenbesparend zal zijn en of dit meetbaar is. Ook vraagt zij een toelichting op de constatering dat er nog 
steeds minder geld beschikbaar is voor het ambulante jongerenwerk dan voor de heroverwegingen. 
Wij verwachten dat het vroeg signaleren, snel verwijzen en het voorkomen van erger wordende problemen 
bij jongeren uiteindelijk tot een kostenbesparing zal gaan leiden, omdat gespecialiseerde jeugdhulp en 
daarmee kostbare zorg voorkomen kan worden. Dit is echter moeilijk meetbaar te maken. Op landelijk 
niveau zijn er wel wetenschappelijke studies verricht naar de kostenbesparing van preventie. Vaak blijkt 
dat een kostenbesparing verwacht mag worden maar dat het niet mogelijk is om een direct verband te 
leggen tussen de resultaten van preventieve activiteiten en de besparing van kosten op bijvoorbeeld 
gespecialiseerde jeugdhulp. Wij meten in onze gemeente het aantal overlastmeldingen in de openbare 
ruimte en het aantal trajecten gespecialiseerde jeugdhulp. We verwachten met de inzet van preventieve 
activiteiten van de ambulante jongerenwerker dat deze aantallen uiteindelijk gaan dalen.  
Het klopt dat er nog steeds iets minder geld beschikbaar is voor het professionele jeugd- en jongerenwerk 
dan voor de laatste heroverwegingsoperatie. Dat heeft te maken met het feit dat we geen eigenaar meer 
zijn van ’t Olde Postkantoor in Olst. De accommodatiekosten voor het jongerenwerk zijn daardoor lager 
dan voor de verkoop van dit pand. Qua personele inzet zitten we weer op het oude niveau als het voorstel 
uit de Kadernota wordt overgenomen. 
 
2.6 Programma welzijn, sport en cultuur 
 
Sport 
De CDA-fractie vraagt zich af hoe de stand van zaken is bij de sportverenigingen. Wat zijn de gevolgen 
geweest van de bezuinigingen van de afgelopen jaren. 
De bezuinigingen raakten twee thema’s, namelijk de afschaffing van de jeugdsubsidie en de afschaffing 
van de tegemoetkoming in de accommodatiekosten. Van de eerste bezuiniging is naar aanleiding van 
gesprekken met de sportverenigingen afgezien. Wel is er in samenspraak met alle sportverenigingen, een 
andere verdeelsleutel van de subsidie gekomen. De tweede bezuiniging is wel geëffectueerd en heeft, op 
grond van de gesprekken die wij met de verenigingen hebben gevoerd, niet tot knelpunten geleid.  
Door het voeren van deze gesprekken merkten we dat veel verenigingen met dezelfde thema’s worstelen. 
Naar aanleiding hiervan is het Sportplatform Olst-Wijhe opgericht. In dit sportplatform zijn alle 
sportaanbieders van de gemeente vertegenwoordigd. Dit Sportplatform komt een paar keer per jaar bij 
elkaar om te praten over diverse actuele thema’s. Zo heeft het Platform twee projecten vormgegeven: 
Sociaal vitaal en Sport en bewegen samen, waarvoor ook provinciale subsidie beschikbaar is gesteld. 
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Momenteel is bestuurskracht een belangrijk thema bij de sportverenigingen: hoe houden ze de 
kaderfuncties bezet? Hoe kunnen de verenigingen inspelen op de veranderende sportbehoefte, zowel 
individueel als in teamverband?  De combinatiefunctionaris, werkzaam bij ut Huus, biedt dit Sportplatform 
al jaren ondersteuning en zorgt dat iedereen aangehaakt blijft en dat thema’s verder komen. 
 
Ondersteuning vrijwilligers 
Veel fracties waarderen de inzet van de vele vrijwilligers in onze gemeente. De D66 fractie vraagt ons om 
te onderzoeken welke ondersteuning besturen en organisaties kunnen gebruiken en hoe organisaties 
bestuurlijk kunnen gaan samenwerken. De CDA-fractie vraagt onderzoek te doen naar de ondersteuning 
van vrijwilligers voor en na de bezuinigingen. 
Op vele fronten proberen wij de vrijwilligers in onze gemeente te ondersteunen en onze waardering te 
uiten. Soms doen we dat door netwerkbijeenkomsten te faciliteren en te ondersteunen (bijv. Sportplatform 
en in het verleden de cultuurcafé’s), de combinatiefunctionarissen Sport en Cultuur te bekostigen en 
subsidies te verlenen. In samenspraak met ons en uiteraard een flink aantal stakeholders uit het 
verenigingsleven heeft ut Huus een projectplan opgeleverd, waarin een aantal nieuwe 
ondersteuningsactiviteiten voor besturen en organisaties worden beschreven en waarin is aangegeven op 
welke manier de bestuurskracht van verenigingen kan worden versterkt.  
In antwoord op de vraag van de CDA-fractie merken wij op dat de uitgaven ten behoeve van de 
ondersteuning van vrijwilligers en mantelzorgers bij de laatste heroverwegingsoperaties op hetzelfde 
niveau zijn gebleven. Juist deze doelgroep wilden wij ontzien. Het is wel zo dat de waarderingssubsidies 
voor een aantal verenigingen zijn vervallen (bijv. de zangkoren) of verlaagd (sport- en 
muziekverenigingen). Vrij recent is in oktober 2016, ruim na de laatste heroverwegingsoperatie, in uw raad 
de evaluatie van ons ondersteuningsbeleid voor vrijwilligers en mantelzorgers besproken. Via enquêtes en 
rondetafelgesprekken zijn toen vrijwilligers en vrijwilligersorganisaties bevraagd. Het merendeel was toen 
tevreden over de ondersteuning door de gemeente en ut Huus. Wij zien geen aanleiding om opnieuw een 
onderzoek te doen naar de ondersteuning van vrijwilligers. 
 
Integriteit vrijwilligers 
De fractie Olst-Wijhe Nieuw Liberaal stelt dat “vrijwilligers” (binnen het sociale domein en (sport) 
verenigingen) die een Verklaring omtrent Gedrag nodig hebben en met geld in aanraking komen ook een 
integriteitstoets moeten ondergaan. Voorkomen is in dit geval beter dan repareren achteraf. 
Wij onderkennen het belang van de integriteit van deze vrijwilligers. Het vrijwilligersbeleid is een 
verantwoordelijkheid van de organisaties zelf. Wij hebben dit vraagstuk bij hen geagendeerd. Veel 
verenigingen en organisaties onderkennen dit belang en zijn op zoek naar mogelijkheden om de integriteit 
van hun vrijwilligers te toetsen. 
  
2.7 Programma werk, inkomen en zorg 
 
Minimabeleid 
De fractie van de PvdA vraagt om het inzetten van een Minima Effect Rapportage of een soortgelijk 
instrument om goed in beeld te krijgen hoe de vlag er in sociaal opzicht nu bijhangt in onze gemeente. 
Een Minima Effect Rapportage van het Nibud geeft inzicht in de koopkracht van inwoners met een laag 
inkomen en/of extra zorgkosten. Landelijke regelingen, zoals huurtoeslag en zorgtoeslag worden 
meegenomen, maar ook het effect van de gemeentelijke inkomensondersteunende regelingen wordt 
doorgerekend. De rapportage geeft inzicht in de verschillen in koopkracht tussen diverse huishoudtypes. 
Wij vinden dit net als u dan ook een waardevol instrument en we waren reeds begonnen met de 
voorbereidingen om dit mee te nemen in de evaluatie van het Minimabeleid, welke eind dit jaar aan u 
wordt voorgelegd. De Cliëntenraad WWB zal uiteraard bij deze evaluatie worden betrokken. 
 
De fractie van de PvdA vraagt speciale aandacht voor kinderen die opgroeien in armoede. 
In het verlengde van voorgaande zullen wij ook het zoveel mogelijk voorkomen van armoede onder 
kinderen meenemen bij de evaluatie van het Minimabeleid. Onderdeel hiervan is de inzet van de extra 
middelen die we hiervoor van demissionair Staatsecretaris Jetta Klijnsma hebben ontvangen. 
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Samenwerking UWV 
De fractie van de PvdA vraagt om extra bemiddelende capaciteit in te zetten op langdurig werkzoekenden 
die nu nog een uitkering van het UWV ontvangen.  
Personen die een WW-uitkering ontvangen zijn aangewezen op de dienstverlening vanuit het UWV. De 
dienstverlening van het UWV, voor werklozen met een WW-uitkering, is vooral digitaal georganiseerd. Er 
werken een aantal consulenten op locatie van het UWV Werkbedrijf in Apeldoorn en er zijn twee WW-
consulenten gestationeerd op de locatie van Deventer Werktalent. Via de consulent 
Werkgeversbenadering, die vanuit Deventer Werktalent bij ons is gedetacheerd, wordt met de consulenten 
van het UWV samengewerkt. In het kader van de bestuursopdracht en de in de evaluatie van het 
Beleidskader Participatiewet 2015-2018 opgenomen prestatie indicatoren, kiezen wij ervoor om ons in de 
komende twee jaar vooral te richten op de uitvoering van deze Bestuursopdracht en geen extra 
bemiddelende capaciteit in te zetten op personen die nu nog een WW-uitkering ontvangen en dus onder 
verantwoordelijkheid van het UWV vallen. 
 
Basisinkomen 
Zowel de fractie van het CDA als PvdA heeft gevraagd hoe wij tegen de experimenten op het gebied van 
de Participatiewet in het algemeen en tegen het basisinkomen in het bijzonder aankijken. 
Experimenten met de Participatiewet worden vaak in één adem genoemd met het basisinkomen: een vast 
inkomen voor iedere burger zonder verplichtingen of controle. Hiervoor heeft demissionair Staatssecretaris 
Jetta Klijnsma het ‘Tijdelijk besluit experimenten Participatiewet’ en de ‘Tijdelijke regeling experimenten 
Participatiewet’ vastgesteld. Gemeenten kunnen vanaf 1 mei 2017 voorstellen indienen om te 
experimenteren met de inspanningen van bijstandsgerechtigden (minder verplichtingen en sancties) om 
werk te vinden en/of met een gedeeltelijke vrijlating van inkomsten naast de uitkering. In totaal mogen 25 
gemeenten meedoen tot een maximum van 18.000 personen met een bijstandsuitkering. Voorwaarde voor 
zo’n experiment is echter dat het wetenschappelijk onderbouwd is en antwoord geeft op de vraag wat het 
beste werkt om mensen aan het werk te helpen. Wij zijn van mening dat ons uitkeringsbestand te klein is 
om dergelijke experimenten in onze gemeente goed uit te voeren. 
Daar komt bij dat dergelijke experimenten veel ambtelijke capaciteit vergen. Zo zal er veel afstemming 
nodig zijn met het Ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid, de (wetenschappelijk) onderzoekers 
en de (werk)consulenten. Wij kiezen er voor om al onze beschikbare capaciteit in 2017 en 2018 in te 
zetten op de uitvoering van de door u vastgestelde bestuursopdracht Uitvoering Werk en Inkomen. 
 
Huishoudelijke hulp 
De fractie van de PvdA wil graag dat de mogelijkheden worden onderzocht om te komen tot een lokale 
zorgcoöperatie, waarin met name de huishoudelijke hulp kan worden ingebracht.  
Wij hebben u in de raadsvergadering van 27 maart 2017 reeds toegezegd dat wij dit zullen gaan 
onderzoeken in het kader van het transformatieprogramma sociaal domein (toezegging 347). 
 
Mantelzorgwoningen 
De PvdA vraagt ons of we bereid zijn om de procedurele belemmeringen voor de realisatie van 
mantelzorgwoningen weg te nemen. 
Wij hebben u eerder gemeld dat we al een reeks van maatregelen getroffen hebben om mantelzorg in 
ruimtelijke zin te faciliteren. Dit zou ook besproken kunnen worden bij de vaststelling van de structuurvisie. 
 
Ondersteuning sociale netwerk 
De D66-fractie vraagt ons te investeren in het versterken van het sociale netwerk van mensen bij wie dit 
niet sterk ontwikkeld is. Zij doet daarvoor de suggestie van een ‘participatiebegeleider’.  
We kennen voor onze groep inwoners met psychische problemen en de statushouders in onze gemeente 
al zogenaamde maatjes, die gericht zijn op het versterken van het sociale netwerk. Het heeft ook de 
aandacht bij onze partners binnen het Brede Welzijns Verband. 
 
Participatie mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt 
De D66-fractie vraagt ons om bij organisaties in het sociaal domein te inventariseren welke behoefte zij 
hebben aan vrijwilligers en/of stagiaires en vraagt ons vervolgens om te zoeken naar mensen om deze 
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plaatsen in te vullen. Hierbij moet vooral geprobeerd worden om een match te maken met mensen die een 
beroep doen op de Participatiewet.  
Met de invulling van de bestuursopdracht Uitvoering Werk en Inkomen hebben wij één van de consulenten 
Werk aangesteld met de opdracht om mensen een volgende stap te laten maken op de participatieladder. 
Een van de belangrijkste instrumenten om deze doelstelling te realiseren is om inwoners met een uitkering 
in het kader van de Participatiewet, die een grote afstand tot de arbeidsmarkt hebben, activiteiten te laten 
verrichten voor een vereniging of organisatie of meer structureel vrijwilligerswerk te laten verrichten. Om dit 
te bewerkstelligen wordt nauw samengewerkt met de vrijwilligers-/netwerkcoördinator van ut Huus. Bij ut 
Huus zijn ook de culturele activiteiten in beeld.  
 
Jonge mantelzorgers 
De D66-fractie vraagt extra aandacht voor jeugdige mantelzorgers en wil dit verder terug zien in onze 
acties voor mantelzorgers. 
Bij de bespreking van het transformatieplan Jeugd heeft de D66-fractie ook aandacht gevraagd voor deze 
doelgroep. Wij hebben toen toegezegd specifieke aandacht aan deze doelgroep te besteden. Eén van de 
eerste activiteiten die gepland staan is het vormgeven van de waardering voor jonge mantelzorgers. Voor 
volwassenen voldoet het mantelzorgcompliment maar voor jonge mantelzorgers zijn we naar een andere 
vorm op zoek. Dit doen we samen met Evenmens, de ondersteuningsorganisatie voor jonge 
mantelzorgers. 
 
2.8 Programma dienstverlening 
Geen vragen. 
 
2.9 Programma bestuur en communicatie 
 
Dialoog met de inwoners 
De fractie Olst-Wijhe Nieuw Liberaal verzoekt om de rol van de inwoners nadrukkelijk te herzien, waarbij 
een volwaardige participatie op alle niveaus onderzocht en gebruikt moet worden. 
Het college hecht ook veel waarde aan nieuwe vormen van participatie bij trajecten. Wij zullen, conform 
planning, uw raad in december een nieuwe nota rondom participatie en communicatie presenteren, waarin 
we de ontwikkelingslijnen voor participatie onder de loep nemen. 
 
Digitale communicatie 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt om in het nieuwe communicatie beleidsplan een heldere visie te 
ontwikkelingen over de wijze waarop de gemeente haar communicatie en specifiek het gebruik van de 
sociale media vorm geeft. Het vervolg op het Communicatiebeleidsplan legt echter meer de nadruk op 
participatie; zowel burger- als overheidsparticipatie. 
Rondom digitale communicatie wordt jaarlijks een activiteitenplan opgesteld. Dit jaar wordt een inhaalslag 
gemaakt, waardoor gewenste ontwikkelingen op het gebied van digitale communicatie alsnog kunnen 
worden doorgevoerd. Eén van de onderdelen hierin is dat nog dit jaar een plan rondom sociale media 
wordt opgesteld, waarna gestart wordt met de verdere uitvoering. 
 
Nieuwe bestuursstijl 
De PvdA vraagt hoe het college denkt over een nieuwe bestuursstijl, waarbij de raad meer vanaf de straat 
bestuurt en minder vanuit de raadszaal. 
De raad heeft bij de behandeling van het rapport van de rekenkamercommissie op initiatief van de PvdA 
uitgesproken om in een werkgroep van de raad, gekoppeld aan de nieuwe nota participatie en 
communicatie, de eigen werkwijze te willen doorspreken. Wij zien met veel interesse naar dit gesprek uit. 
 
2.10 Bedrijfsvoering 
 
Formatieontwikkeling 
Het CDA heeft enkele vragen gesteld over de formatie. 
De formatie per 31-12-2016 was 94,4 fte. De formatie per 1-1-2018 wordt 99,8 fte (het verschil is 5,4 fte).  
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We zitten met dit aantal onder de landelijke benchmark volgens Vensters voor Bedrijfsvoering. Onze 
gemeente komt per 1-1-2018 op de norm van 6,4 fte per 1000 inwoners (gecorrigeerd met DOWR 
formatie). Landelijke bedraagt dit 7,4 fte per 1000 inwoners. 
De verhouding tussen flexbanen en vaste banen is als volgt. Ongeveer 10% is flexpersoneel en 90% vast 
personeel. 
De totale uitstroom was in 2016 9,2% (o.a. wegens pensionering, andere werkgever, einde tijdelijk 
dienstverband). Het aantal 55 plussers in dienst van de gemeente is relatief groot (ongeveer 36% van 
totaal personeelsbestand). Het aantal medewerkers dat (waarschijnlijk) de komende twee jaar met 
pensioen gaat is klein. De verwachte uitstroom alleen op basis van pensionering tot 2020 is beperkt tot 
3,3%. 
 
Algemene dekkingsmiddelen 
 
Heffing onroerendezaakbelasting 

De VVD constateert dat de gemeente er weer sterker voor staat en dat dat ruimte biedt om inhoud te 
geven aan de coalitieafspraak “in beginsel wordt de OZB niet verhoogd”. De VVD is van mening dat nu al 
zicht is op budgettaire ruimte en stelt voor om nu te besluiten tot de nullijn voor de OZB in het komende 
begrotingsjaar 2018 en niet te wachten tot het najaar. 
De PvdA vraagt om aan te geven wanneer de trendmatige verhoging van de OZB kan vervallen. 
Gemeentebelangen Olst-Wijhe vraagt of het college bereid is om na de septembercirculaire de financiële 
ruimte beschikbaar te stellen voor het niet indexeren van de OZB-opbrengst (streven 0% verhoging). 
D66 merkt op dat niet kritisch gekeken wordt of de verdeling van lasten in onze gemeente nog eerlijk is en 
vraagt het college hoe zij staat tegenover bijvoorbeeld een hoger tarief voor bedrijven met veel 
werknemers vanwege de slechte kanten met name op het gebied van milieu en verkeer. 
In de Kadernota 2018-2021 is in principe uitgegaan van een OZB-opbrengststijging van 1% als gevolg van 
de optredende inflatie. Gezien de ontwikkeling in het meerjarenperspectief stellen wij voor pas bij de 
vaststelling van de begroting 2018-2021 definitief af te wegen of de verhoging van de OZB achterwege kan 
worden gelaten. 
Gezien de onzekerheid over onder andere de uitkomst van de septembercirculaire beoordelen we in het 
najaar of de budgetruimte voldoende is om deze opbrengststijging te laten vervallen. Zoals al aangegeven 
zijn we bereid om de mogelijke budgetruimte hiervoor in te zetten. Bij de begrotingsbehandeling komen wij 
met een voorstel hierover. 
Bij het vaststellen van de Verordening onroerende zaakbelastingen en de tarieven voor 2018 aan het eind 
van dit jaar, zullen we, op basis van de meest recente gegevens, voorstellen doen over de verdeling van 
de lasten in de gemeente.  
De Gemeentewet (art 220f) onderscheidt twee belastingen: 

1. Een eigenarenbelasting, zowel over woningen als niet-woningen geheven; 
2. Een gebruikersbelasting, alleen geheven over niet-woningen. 

Er zijn in totaal dus drie groepen belastingplichtigen die een aanslag OZB ontvangen. Voor iedere groep 
geldt een eigen tarief. Verdere onderverdeling van de groepen is wettelijk niet toegestaan. 
 
Financieel meerjarenperspectief 
De PvdA vraagt hoe wij enkele onzekere ontwikkelingen in een financiële meerjarenperspectief duiden. 
Genoemd worden de I-visie en de consequenties van het vertrek van de Omgevingsdienst.  
Met de consequenties van het vertrek hebben wij budgettair rekening gehouden. Inmiddels is een 
verkenning opgestart naar verhuurmogelijkheden voor het gemeentehuis. Voor wat betreft de I-visie zullen 
de consequenties afhankelijk zijn van de ambities in de I-visie, die u in het najaar ter vaststelling zal 
worden voorgelegd. 
 
 
 
 
 


